

## **French neo-structural (economic) sociology (incomplete publication list) Sept.2017**

Brailly J., Éloire F., Favre G., Piña-Stranger A., 2017, « Explorer les réseaux à l'échelle de la triade : L'apport des modèles statistiques ERGM », *Année Sociologique*, 67(1), pp. 219-254

Brailly J., 2016, « Dynamics of multilevel networks in trade fairs – A local approach to the cooperation among competitors », *Journal of Economic Geography*, 16(6), pp.1279-1301

Brailly, J., Favre, G., Chatellet, J., & Lazega, E. (2016). Embeddedness as a multilevel problem: A case study in economic sociology. *Social Networks*, 44, 319-333.

Brailly J., Coulondre A., 2016, « Le travail de construction d'une place de marché », *Revue Française de Socio-Économie*, 16(1), pp. 145-165

Brailly J., Lazega E., 2012, « Diversité des approches de la modélisation multiniveaux en analyses de réseaux sociaux et organisationnels », *Mathématiques et Sciences Sociales*, 198(2), pp. 5-32

Brailly J., Favre G., Lazega E., 2016, « Organiser la concurrence sur salon : soutien, discipline et laisser-faire » dans *Travailler la concurrence* (eds : Castel P., Hénault L., Marchal E.), SciencesPo Paris (France), pp. 63-79

Brailly J., Favre G., Chatellet J., Lazega E., 2016, « Market as a Multilevel System », dans *Multilevel analysis and social network* (eds : Lazega E., Snijders T.A.B.), Springer, London (UK), pp.245-272

Chauvac, N., & Comet, C. (2014). Réseaux sociaux. In *Dictionnaire sociologique de l'entrepreneuriat* (pp. 490-507). Presses de Sciences Po (PFNSP).

Comet, C. (2007). Capital social et profits des artisans du bâtiment: le poids des incertitudes sociotechniques. *Revue française de sociologie*, 48(1), 67-91.

Comet, C. (2006). Productivité et réseaux sociaux. *Revue française de gestion*, (4), 155-169.

Comet, C., & Pizarro, N. (2011). The cohesion of intercorporate networks in France. *Procedia-Social and Behavioral Sciences*, 10, 52-61.

Comet, C., & Finez, J. (2010). Le cœur de l'élite patronale. *Sociologies pratiques*, (2), 49-66.

Comet, C. (2004). *Réseaux et chantiers: Performance et capital social des entrepreneurs du bâtiment* (Doctoral dissertation, Lille 1).

Comet, C. (2011). Anatomy of a fraud: Trust and social networks. *Bulletin of Sociological Methodology/Bulletin de Méthodologie Sociologique*, 110(1), 45-57.

Comet, C. (2007). Ronald S. Burt: Brokerage and Closure: An Introduction to Social Capital.

Comet, C. (2011). Pour une théorie des processus entrepreneuriaux. *Revue française de socio-Economie*, (1), 13-19.

Comet, C. (2009). Social capital and profits of small firms in the French construction industry. *Construction Management and Economics*, 27(4), 411-418.

Comet, C., Dudouet, F. X., & Finez, J. (2014). Patrons du CAC 40. In *Dictionnaire sociologique de l'entrepreneuriat* (pp. 431-447). Presses de Sciences Po (PFNSP).

Comet, C. (2008). La dynamique relationnelle de la concurrence. *M. Lecoutre et P. Lièvre (Ed.), Management et réseaux sociaux, Hermès, Paris*, 193-201.

Delarre, S., & Duhautois, R. (2003). La mobilité intra-groupe des salariés: le poids de la proximité géographique et structurale. *Economie et statistique*, 369(1), 173-190.

Delarre, S. (2005). La reproduction des groupes d'entreprises comme entités socio-économiques stables. *Revue française de sociologie*, 46(1), 115-150.

Duran, Patrice & Lazega, E. (2015), "Action collective : pour une combinatoire des mécanismes de coordination, *Année Sociologique*, 65:291 à 304

Eloire, F. 2014, « Qui se ressemble s'assemble ? Homophilie sociale et effet multiplicateur : les mécanismes du capital social », *Actes de la recherche en sciences sociales*, n° 205. [http://www.cairn.info/article.php?ID\\_ARTICLE=ARSS\\_205\\_0104&DocId=298490&hits=7065+6929+6875+6665+6176+17+](http://www.cairn.info/article.php?ID_ARTICLE=ARSS_205_0104&DocId=298490&hits=7065+6929+6875+6665+6176+17+)

Eloire, F. 2014, avec Dallery Thomas et Melmiès Jordan, « Leadership individuel et leadership collectif : une identification des leaders de marché et de leurs performances économiques grâce à l'analyse des réseaux sociaux », *Economie et institutions*, n°20-21. <https://www.u-picardie.fr/CRIISEA/Revue%20Economie%20et%20Institutions/numeros.php>

Eloire, F. 2012, « Capital social et concurrence de statut. Le champ de la restauration commerciale », *Revue européenne des sciences sociales*, n° 49-2, p. 7-41. <http://ress.revues.org/959>

Eloire, F., 2010, « Une approche sociologique de la concurrence sur un marché Le cas .des restaurateurs lillois » *Revue française de sociologie*, vol. 51, n° 3, p. 481-517. <http://www.cairn.info/revue-francaise-de-sociologie-1-2010-3-page-481.htm?l=1&DocId=372050&hits=39+38+16+15+>

Eloire, F. 2009, « Le rôle des réseaux sociaux dans l'activité économique : le cas des restaurateurs lillois », *REDES, revista hispana para el análisis des redes sociales*, vol.16, #8. <http://revista-redes.redinis.es>, p.203-227

Eloire, Fabien, Elise Penalva-Icher et E. Lazega (2011), "Les réseaux complets en questions: Apports et limites de l'analyse des réseaux sociaux en milieu interorganisationnel", *Terrains & Travaux*, 19:77-98

Falconi, Ana Maria, Karima Guenfoud, E. Lazega, Claire Lemercier, Lise Mounier (2005), "Le Contrôle social du monde des affaires : une étude institutionnelle", *L'Année sociologique*, 55:451-484.

Favereau, O. and Lazega, E. (eds)(2002), *Conventions and Structures in Economic Organization: Markets, Networks, and Hierarchies*, Cheltenham, UK: Edward Elgar Publishing.

Favre, G., & Brailly, J. (2015). Salons et définition de normes marchandes: Le cas de la distribution de programmes de télévision en Afrique sub-saharienne. *L'Année sociologique*, 65(2), 425-456.

Favre, G., Brailly, J., Chatellet, J., & Lazega, E. (2016). Inter-organizational network influence on long-term and short-term inter-individual relationships: The case of a trade fair for TV programs distribution in sub-Saharan Africa. In *Multilevel network analysis for the social sciences* (pp. 295-314). Springer International Publishing.

Favre G., Brailly J., 2016, « La recette de la mondialisation : sociologie du travail d'un organisateur de salon », *Sociologie du Travail*, 58(2)

Favre G., Brailly J., 2015, « Le rôle d'un salon dans la coordination d'un marché : le cas du marché africain des programmes de télévision », *Année Sociologique*, n°65(2), pp. 425-456

Favre G., Brailly J., Chatellet J., Lazega E., 2012, « De la relación inter-individual a la relación inter-organizacional: Un análisis de redes multinivel de un mercado de programas de televisión en África subsahariana », *REDES-Revista hispana para el Análisis de redes sociales*

Finez, J., & Comet, C. (2011). Solidarités patronales et formation des interlocks entre les principaux administrateurs du CAC40. *Terrains & travaux*, (2), 57-76.

Glückler, Johannes, Lazega, E. and Hammer, Ingmar (2017), Exploring the Interaction of Space and Networks in the Creation of Knowledge: An Introduction. In J.Glückler, E.Lazega and I.Hammer (Eds), *Knowledge and Networks*, Springer, Knowledge and Space Series, Vol. 11, Pp 1-21. Open access: <http://www.springer.com/us/book/9783319450223>

Glückler, Johannes, Lazega, E. and Hammer, Ingmar (Eds)(2017), *Knowledge and Networks*, Springer, Knowledge and Space Series, Vol. 11, Open access: <http://www.springer.com/us/book/9783319450223>

Herrera, C. G., & Piña-Stranger, A. (2011). The effect of organizational structure and publication activities on email dynamics in higher education organizations: The case of Catholic University of Chile. *Procedia-Social and Behavioral Sciences*, 26, 116-129.

Huault, Isabelle, Lazega, E. & Richard, Chrystelle (2012), "Introduction: The Discreet Regulator", in Isabelle Huault & Chrystelle Richard (eds), *Finance: The Discreet Regulator. How Financial Activities Shape and Transform the World*, London: Palgrave-Macmillan, Pages 1-16.

Lazega, E., Quintane, Eric & Casenaz, Sandrine (2016), "Collegial Oligarchy and Networks of Normative Alignments in Transnational Institution Building: The Case of the European *Unified Patent Court*", *Social Networks*, 48:10-22

Lazega, E. (2016), "Réseaux et régulation : Pour un institutionnalisme néo-structural", *Revue de la Régulation* : [Capitalisme, institutions, pouvoirs](https://regulation.revues.org/11902#text), <https://regulation.revues.org/11902#text>

Lazega, E., Avner Bar-Hen, Pierre Barbillon, Sophie Donnet (2016), "Effects of competition on collective learning in advice networks", *Social Networks*, 47:1–14

Lazega, E. & Jourda, Marie-Thérèse (2016), "The Structural Wings of Matthew Effects: The Contribution of Three-Level Network Data to the Analysis of Cumulative Advantage", *Methodological Innovation*, 9:1-13

Lazega, E. (2015), "Mobilités, turnover relationnel et coûts de synchronisation: Comprendre l'action collective par ses infrastructures relationnelles dynamiques et multiniveaux", *Année Sociologique*, 65:391-424

Lazega, E. (2014), "Appropriateness and Structure in Organizations: Secondary Socialization Through Dynamics of Advice Networks and Weak Culture", in Daniel J. Brass, Giuseppe (Joe) Labianca, Ajay Mehra, Daniel S. Halgin, & Stephen P. Borgatti (eds.), Volume on Contemporary Perspectives on Organizational Social Networks, *Research in the Sociology of Organizations*, 40, 377-398

Lazega, E., Jourda, Marie-Thérèse, Mounier, Lise (2013), "Network Lift from Dual Alters: Extended Opportunity Structures from a Multilevel and Structural Perspective", *European Sociological Review*, 29:1226-1238

Lazega, E. (2012), "Analyses de réseaux et classes sociales", *Revue Française de Socio-Economie*, 10:273-279

Lazega, E., Lise Mounier, Tom Snijders & Paola Tubaro (2012), "Norms, status and the dynamics of advice networks", *Social Networks*, 34:323-332

Lazega, E. (2012), "Learning from lobbying: Mapping judicial dialogue across national borders among European intellectual property judges", *Utrecht Law Review*, <http://www.utrechtlawreview.org>, Volume 8, Issue 2 (May) 2012

Lazega, E. (2012), "Time to Shrink to Greatness? Networks and Conflicts of Interests in Large Professional Firms", *Revue für postheroisches Management*, 10: 68-77

Lazega, E. (2011), "Pertinence et structure", *Revue Suisse de Sociologie*, 37:127-149

Lazega, E. et Penalva-Icher, Elise (2011), "Réseaux sociaux numériques et coopération entre concurrents : *I don't want to belong to any club that will accept people like me as a member*", *Hermès*, 59: 43-49.

Lazega, E. et Wattedled, Olivier (2011), "Deux définitions de la collégialité et leur articulation : le cas d'un diocèse catholique", *Sociologie du Travail*, 52/4 : 480-502.

English version: "Two definitions of collegiality and their inter-relation : The case of a Roman Catholic diocese". 53, Supplement 1, November 2011, Pages e57-e77 : <http://sociologiedutravail.org/spip.php?article34>

Lazega, E., Saraï Sapulete, Lise Mounier (2011), "Structural stability regardless of membership turnover? The added value of blockmodelling in the analysis of network evolution", *Quality & Quantity*, 45:129-144

Lazega, E. (2009), "Theory of cooperation among competitors: A neo-structural approach", *SocioLogica*, [*Italian Journal of Sociology Online*, Issue 1 of 2009]. N. 1/2009. Doi: 10.2383/29560. Copyright © 2009 by Società editrice il Mulino, Bologna. With a Comments by Luigi Burroni, Sophie Mützel and Harrison White and a "Short response to Luigi Burroni, Sophie Mützel & Harrison White", same URL: The paper itself is located here: <http://www.sociologica.mulino.it/journal/issue/index/Issue/Journal:ISSUE:7>

Lazega, E. et Mounier, Lise (2009), "Polynormativité et contrôle social du monde des affaires : le cas de l'interventionnisme et de la punitivité des juges du Tribunal de Commerce de Paris", *Droit et Société*, 71:103-132

Lazega, E. (2009), "Quatre siècles et demi de New (New) Law & Economics : du pragmatisme juridique dans le régime consulaire de contrôle social des marchés", *Revue Française de Socio-Economie*, 3:97-120.

Favereau, Olivier, Bessy, Christian, avec Franck Bessis, Camille Chaserant, Sophie Harnay, Lucien Karpik, E. Lazega (2009), "Des raisons de l'efficacité supérieure d'un ordre institutionnel sur l'ordre marchand", *Revue du MAUSS*, 33:285-306

Lazega, E. (2008), "Théorie de la coopération entre concurrents : interdépendances, discipline sociale et processus sociaux", Le *Libellio d'ÆGIS (Analyse Économique et Gestionnaire des Institutions et des Stratégies)*, revue électronique, Vol.4, N° 3, Hiver 2008-2009, [http://crg.polytechnique.fr/actualite/Libellio\\_Hiver2008-2009.pdf](http://crg.polytechnique.fr/actualite/Libellio_Hiver2008-2009.pdf)

Lazega, E., Mounier, Lise et Snijders, Tom (2008), "Présentation" du numéro spécial de la *Revue Française de Sociologie*, intitulé *Dynamique des réseaux sociaux*, 49:463-5.

Lazega, E., Lise Mounier, Tom Snijders et Paola Tubaro (2008), "Réseaux et controverses: De l'effet des normes sur la dynamique des structures", *Revue française de sociologie*, 49:467-498

Lazega, E., Jourda, Marie-Thérèse, Mounier, Lise et Stofer, Rafaël (2008), "Catching up with big fish in the big pond? Multi-level network analysis through linked design", *Social Networks*, 30:157-176.

Lazega, E., Jourda, Marie-Thérèse, Mounier, Lise et Stofer, Rafaël (2007), "Des poissons et des mares : l'analyse de réseaux multi-niveaux", *Revue française de sociologie*, 48 : 93-131.

Lazega, E., Lemerancier, Claire et Mounier Lise (2006), "A spinning top model of formal structure and informal behaviour: Dynamics of advice networks in a commercial court", *European Management Review*, 3:113-122

Lazega, E. (2006), "Le capital social de l'organisation flexibilisée", *Revue Française de Gestion*, 32:127-137

Lazega, E., Lise Mounier, Marie-Thérèse Jourda et Rafaël Stofer (2006), "Organizational vs. personal social capital in scientists' performance : A multi-level network study of elite French cancer researchers (1996-1998)", *Scientometrics*, 67:27-44.

Lazega, E., Lise Mounier, Rafaël Stofer et Alain Tripiier (2004), "Discipline scientifique et discipline sociale : Réseaux de conseil, apprentissage collectif et innovation dans la recherche française sur le cancer (1997-1999)", *Recherches Sociologiques*, 35:3-27

Lazega, E. (2003), "Networks in legal organizations: On the protection of public interest in joint regulation of markets", *Oratie* for Wiarda Chair, Wiarda Institute Publications, Faculty of Law, Utrecht University.

Lazega, E. (2003), "Rationalité, discipline sociale et structure", *Revue française de sociologie*, 44:305-330 [Traduit en espagnol par A.de Federico: [http://revista-redes.rediris.es/html-vol5/vol5\\_6.htm](http://revista-redes.rediris.es/html-vol5/vol5_6.htm), Vol. 5 de la revue *REDES*.]

Lazega, E. (2003), "De la Collégialité dans les firmes de conseil", *Les Annales de l'Ecole de Paris du Management*, 7:335-341

Lazega, E. & Mounier, Lise (2003), "Interlocking Judges: On Joint External and Self-Governance of Markets", *Research in the Sociology of Organizations*, 20:267-296

Lazega, E. (2001), "Who Guards the Guardians? Protecting a Lateral Control Regime from its Own Oligarchs", *Research in the Sociology of Organizations*, 18:263-91.

Lazega, E. (2000), "Teaming Up and Out? Cooperation and Solidarity in a Collegial Organization", *European Sociological Review*, 16:245-266.

Lazega, E. (2000), "Rule enforcement among peers: A lateral control regime", *Organisation Studies*, 21:193-214.

Lazega, E. et Krackhardt, David (2000), "Spreading and Shifting Costs of Lateral Control in a Law Partnership : A Structural Analysis at the Individual Level", *Quality & Quantity*, 34:153-175.

Lazega, E. (1999), "Le Phénomène collégial: Une théorie structurale de l'action collective entre pairs", *Revue Française de Sociologie*, 40:639-70.

Lazega, E. & Pattison, Philippa (1999), "Multiplexity, Generalized Exchange and Cooperation in Organizations", *Social Networks*, 21:67-90.

Lazega, E. & Van Duijn, Marijtje (1997), "Position in formal structure, personal characteristics and choices of advisors in a law firm: A logistic regression model for dyadic network data", *Social Networks*, 19:375-397.

Lazega, E. (1996), "Arrangements contractuels et structures relationnelles", *Revue Française de Sociologie*, 37:439-456.

Lazega, E. et Lebeaux, Marie-Odile (1995), "Capital social et contrainte latérale", *Revue Française de Sociologie*, 36:759-777.

Lazega, E. (1995), "Concurrence, coopération et flux de conseil dans un cabinet américain d'avocats d'affaires: Les échanges d'idées entre collègues", *Revue Suisse de Sociologie*, 21:61-85.

Lazega, E. (1994), "Les conflits d'intérêts dans les cabinets américains d'avocats d'affaires: concurrence et auto-régulation", *Sociologie du Travail*, 35:315-36. Download from : [www.fbe.org/IMG/pdf/Report E. Lazega-4.pdf](http://www.fbe.org/IMG/pdf/Report_E._Lazega-4.pdf)

Lazega, E. (1994), "Analyse de réseaux et sociologie des organisations", *Revue Française de Sociologie*, 35:293-320.

Lazega, E. (1993), "Concurrence et auto-régulation professionnelle: une approche organisationnelle des conflits d'intérêts dans les firmes américaines d'avocats d'affaires", *Actes du Séminaire Contradictions et Dynamique des Organisations*, 5:63-93, FROG, Ecole Polytechnique. <http://hal.archives-ouvertes.fr/docs/00/26/32/77/PDF/2007-12-03-1305.pdf>

Lazega, E. (1993), "Collégialité et bureaucratie dans les firmes américaines d'avocats d'affaires", *Droit et Société*, 23/24:15-40, <http://www.reds.msh-paris.fr/publications/revue/pdf/ds23-24/ds023024-03.pdf>

Lazega, E. (1992), "Analyse de réseaux d'une organisation collégiale: les avocats d'affaires", *Revue Française de Sociologie*, 33:559-89.

Lazega, E. et Vari, Stéphane (1992), "Acteurs, cibles et leviers: Analyse factorielle des relations de contrôle indirect dans une firme américaine d'avocats d'affaires", *Bulletin de Méthodologie Sociologique*, 37:41-51.

Lazega, E. (1990), "Internal Politics and the Interactive Elaboration of Information in Workgroups: An Exploratory Study", *Human Relations*, 43:87-101.

Lazega, E. (forthcoming), "Joint regulation and government by relationships: A neo-structural approach to transnational institutionalization", in E.Brousseau, J.-M.Glachant & J.Sgard (eds), *Oxford Handbook on International Economic Governance*, Oxford University Press

Lazega, E. (forthcoming), "Networks & Neo-Structural Sociology", in Ryan Light & James Moody (eds), *Handbook of Social Networks*, Oxford University Press

Lazega, E., Mounier, Lise & Lemaire, Sylvan (2017), "Financial pragmatism and bankers' politics: The duality of the "Zombies" debate in bankruptcy proceedings at the Commercial Court of Paris (2000-2005)", in V.Boussart (ed), *Finance at Work*, London: Routledge

Lazega, E. (2017), "Networks and commons: Bureaucracy and collegiality in the struggles to shape collective responsibility and new sharing institutions", in Margaret S. Archer's (Ed.), *Morphogenesis and Human Flourishing*, Dordrecht: Springer, Vol. V., Pp. 211-237

Lazega, E. (2017), "Organized Mobility and Relational Turnover as Context for Social Mechanisms: A Dynamic Invariant at the Heart of Stability from Movement". In Johannes Glückler, Emmanuel Lazega, and Ingmar Hammer (Eds), *Knowledge and Networks*, Volume 11 of the series Knowledge and Space, Springer. Pp 119-142. Open access: [http://link.springer.com/chapter/10.1007/978-3-319-45023-0\\_7/fulltext.html](http://link.springer.com/chapter/10.1007/978-3-319-45023-0_7/fulltext.html)

Lazega, E. (2016), "Joint 'anormative' regulation from status inconsistency: A multilevel spinning top model of specialized institutionalization", in Margaret S. Archer (ed.), *Anormative Regulation in the Morphogenic Society*, Springer, pages 169-190

Lazega, E. (2016), "Infrastructures relationnelles entre conventions et pratiques", in Franck Bessis et al. (eds), *Dictionnaire non standard des conventions. Autour des travaux d'Olivier Favereau*, collection "Capitalisme-éthiques-institutions", Presses Universitaires du Septentrion

Lazega, E. (2015), "Synchronization costs in the organizational society: Intermediary relational infrastructures in the dynamics of multilevel networks" in E.Lazega & T.Snijders (eds), *Multilevel Network Analysis: Theory, Methods and Applications*, Dordrecht: Springer

Lazega, E. & Tom A.B. Snijders (2015), "Introduction", in E.Lazega & T.Snijders (eds), *Multilevel Network Analysis: Theory, Methods and Applications*, Dordrecht: Springer

Lazega, E. & Tom A.B. Snijders (2015), "Conclusion", in E.Lazega & T.Snijders (eds), *Multilevel Network Analysis: Theory, Methods and Applications*, Dordrecht: Springer

Lazega, E. (2015), "Dans l'œil du cyclone", Préface à l'ouvrage de Mohamed Oubenal, *La légitimation des produits financiers : Le Réseau de promotion des Exchange Traded Funds (ETFs) en France*, Rennes, Editions Management & Société

Lazega, E. (2015), "Body captors and network profiles: A neo-structural note on digitalized social control and morphogenesis", in Margaret S. Archer (ed.), *Generative Mechanisms Transforming the Social Order*, Dordrecht: Springer, pages 113-133.

Lazega, E. (2015), "'Morphogenesis Unbound' from the Dynamics of Multilevel Networks: A Neo-structural Perspective", in Margaret S. Archer (ed.), *Late Modernity: Trajectories towards Morphogenic Society*, Springer, pages 173-191.

Lazega, E. (2013), "Network analysis in the 'Morphogenetic Society' project: A neo-structural exploration and illustration", in Margaret S. Archer (ed.), *Social Morphogenesis*, Springer, pages 167-186.

Lazega, E. & Mounier, Lise (2012) "Finance in Public Service: Discreet joint regulation as institutional capture at the Commercial Court of Paris", in Isabelle Huault & Chrystelle Richard (eds), *Finance: The Discreet Regulator. How Financial Activities Shape and Transform the World*, London: Palgrave-Macmillan, Pages 164-189.

Lazega, E., Lise Mounier (2012), "Networks of institutional capture", in Balazs Vedres & Marco Scotti (eds), *Networks in Social Policy Problems*, Cambridge University Press, pages 124-137

Lazega, E. (2012), "Sociologie néo-structurale", in Razmig Keucheyan et Gérald Bronner (eds), *Introduction à la théorie sociale contemporaine*, Paris, Presses Universitaires de France

Lazega, E., Mounier, Lise, Brandes, Ulrik (2011), « Entrepreneurs institutionnels et « détachement organisationnel » dans l'auto-discipline du monde des affaires : le cas des juges consulaires du Tribunal de Commerce de Paris », in Christian Bessy, Thierry Delpuech et Jérôme Pélisse (eds), *Droit et régulations des activités économiques*, Paris, Editions L.G.D.J.

Lazega, E. (2011), "Four and Half Centuries of New (New) Law and Economics: Legal Pragmatism, Discreet Joint Regulation and Institutional Capture at the Commercial Court of Paris", in Ubaldus de Vries & Lyana Francot-Timmermans (eds), *Law's Environment: Critical legal perspectives*, The Hague, Eleven International Publishing, p.179-204

Lazega, E., Lise Mounier & Paola Tubaro (2011), "Norms, advice networks and joint economic governance: the case of conflicts among shareholders at the commercial court of Paris", in Mehmet Ugur & David Sunderland (eds), *Does Economic Governance Matter? Governance Institutions and Outcomes*, Cheltenham, UK, Edward Elgar, Pp. 46-70.

Lazega, E., Lise Mounier, Paola Tubaro (2010), "Dynamique des réseaux sociaux et apprentissage collectif: Le cas du Tribunal de Commerce de Paris" in Gérard Weisbuch et Hervé Zwirn (eds.), *Qu'appelle-t-on aujourd'hui les sciences de la complexité? Langages, réseaux, marchés, territoires*, Paris, Vuibert.

Lazega, E., Lemaire, Sylvan et Lise Mounier (2010), « Prolonger un contrat contre la volonté d'une des parties ? Un dilemme typique de l'institution consulaire de contrôle social des marchés », in Armand Hatchuel, Olivier Favereau et Franck Aggeri (eds.), *L'activité marchande sans le marché ?* Paris, Presse des Mines.

Lazega, E. (2010), "Disciplining a combat tank manufacturer? A tale of lay judges handling punitive claims for moral damages in business", in Nienke Doornbos, Nick Huls & Wibo van Rossum (eds), *Liber Amicorum Prof. Dr. J.F.Bruinsma. Rechtspraak van buiten: Negenendertig door de rechtssociologie geïnspireerde annotaties*, Amsterdam, Kluwer, pp.169-176.

Lazega, E. et Franck Bessis (2010), "Les coûts cachés de la qualité du travail professionnel : L'entretien de la collégialité et des réseaux sociaux", in Olivier Favereau, Franck Bessis,

Christian Bessy, Camille Chaserant, Sophie Harnay, Lucien Karpik et E. Lazega, *Les Avocats entre ordre professionnel et ordre marchand*, Paris, Lextenso/Gazette du Palais, pp. 65-82.

Lazega, E. et Lise Mounier (2009), "La rhétorique des professions libérales au service de la privatisation de l'État : le cas des juges consulaires du Tribunal de Commerce français", in Didier Demazière et Charles Gadea (eds), *Sociologie des groupes professionnels: Acquis récents et nouveaux défis*, Edition La Découverte (collection *Recherches*), p.27-39.

Lazega, E. (2009), "Théorie de la coopération entre concurrents : Organisation, marché et analyse de réseaux", in Philippe Steiner et François Vatin (eds), *Sociologie et économie*, Paris, PUF, collection Quadrige.

Lazega, E. et Mounier, Lise (2008), "Quête de statut social, partage des compétences et néo-corporatisme au Tribunal de Commerce de Paris", in Hélène Michel et Laurent Willemez (eds), *La justice au risque du profane*, Paris, PUF, collection CURAPP.

Lazega, E., Mounier, Lise et Jourda, Marie-Thérèse (2006), "Capital social et performance scientifique : Une étude de réseaux multi-niveaux de la recherche française sur le cancer (1996-1999)", in Josep A. Rodriguez (ed.), *Sociologia para el futuro*, Barcelona, Icaria.

Lazega, E. (2006), "Echanges socio-économiques et analyses de réseaux", in Norbert Alter (ed), *La sociologie du monde du travail*, Paris, PUF

Lazega, E. (2006), "Capital social, processus sociaux et capacité d'action collective", in Antoine Bevort et Michel Lallement (eds.), *Capital social : Echanges, réciprocité, équité*, Paris, La Découverte, pages 213-225

Lazega, E. (2005), "The theory of collegiality and its relevance for understanding professions and knowledge intensive organizations", in Thomas Klatetzki & Veronika Tacke (Hrsg.), *Organisation und Profession*, Wiesbaden: Verlag für Sozialwissenschaften, pages 221-251.

Lazega, E. (2005), "Les disciplines sociales de l'acteur au travail dans la société organisationnelle", *Cahiers Lillois d'Economie et de Sociologie*, 45 :39-64, numéro spécial *Action et domination dans les relations de travail*, Nicolas Postel et Richard Sobel (eds), Paris, L'Harmattan

Lazega, E. (2004), "Collégialité, relations d'autorité et production de biens d'apprentissage", in Eric Delamotte (ed), *Du partage au marché : regards croisés sur la circulation des savoirs*, Lille, Le Septentrion, pages 39-55

Lazega, E. (2003), "Networks in legal organizations: On the protection of public interest in joint regulation of markets", *Oratie* for Wiarda Chair, Wiarda Institute Publications, Faculty of Law, Utrecht University

Lazega, E. et Mounier, Lise (2003), "Lorsque l'Etat se retire du contrôle de l'économie, qui prend le relais ?", in Jean Crête (ed.), *Hommage à Vincent Lemieux : La science politique au Québec*, Presses de l'Université Laval, pages 155-78

Lazega, E. et Lise Mounier (2003), "La Régulation conjointe des marchés : Le cas du Tribunal de Commerce de Paris", in Bernard Convert (ed), *Repenser le marché*, Paris : L'Harmattan, p. 109-137.

Lazega, E. & Favereau, Olivier (2002), "Introduction", in Olivier Favereau & E. Lazega (eds), *Conventions and Structures in Economic Organization: Markets, Networks, and Hierarchies*, Cheltenham, Edward Elgar Publishing, pages 1-28.

Lazega, E. & Mounier, Lise (2002), "Interdependent entrepreneurs and the social discipline of their cooperation: The research program of structural economic sociology for a society of organizations", in Olivier Favereau & E. Lazega (eds), *Conventions and Structures in Economic Organization: Markets, Networks, and Hierarchies*, Cheltenham, Edward Elgar Publishing, pages 147-199

Lazega, E. (2002), "Networks, Distributed Knowledge and Economic Performance: Evidence from Corporate Legal Services", in Jean Gadrey & Faïz Gallouj (eds.), *Productivity, Innovation and Knowledge in Services*, Cheltenham: Edward Elgar Publishing.

Lazega, E. (2002), "Réseaux et capacité collective d'innovation : l'exemple du brainstorming et de sa discipline sociale", in Norbert Alter (ed), *Les Logiques de l'innovation*, Paris, La Découverte.

Lazega, E. et Pattison, Philippa (2001), "Social Capital as Social Mechanisms and Collective Assets: The Example of Status Auctions Among Colleagues", in Nan Lin, Karen Cook, & Ronald Burt (eds), *Social Capital: Theory and Research*, New York: Aldine-de Gruyter, Pp.185-208.

Lazega, E. (1999), "Generalized Exchange and Economic Performance: Multi-Level Embeddedness of Labor Contracts in a Corporate Law Partnership", in *Corporate Social Capital and Liabilities*, Roger Leenders & Shaul Gabbay (eds), Boston, Kluwer, Pp. 237-65.

Mirc, N., & Favre, G. (2016). Dynamique des relations coopératives suite à une acquisition d'entreprise. *Revue française de gestion*, (6), 121-138.

Montes-Lihn, J. (2017). Collective Learning and Socialization During the Ecological Transition: the case of organic and biodynamic wine producers of Côte de Beaune. *Política & Sociedade*, 16(35), 403-431.

Oubenal, M. (2015), *La Légitimation des produits financiers*, Editions EMS

Oubenal, M., Hrabanski, M., & Pesche, D. (2017). [IPBES, an inclusive institution? Challenging the integration of stakeholders in a science-policy interface](#). *Ecology and Society*, 22(1).

Oubenal, M. (2016). [Crony Interlockers and the Centrality of Banks: the Network of Moroccan Listed Companies](#). *Economic Research Forum Working Papers* (No. 1066).

Penalva-Icher, E. (2007), Réseaux et régulation d'un marché financier "socialement responsable": En attendant la concurrence.

Penalva-Icher, E. (2013), "Remplacer l'Etat ? Le travail stratégique et relationnel des entrepreneurs institutionnels promouvant les PPP en France", *Nouvelle Revue du Travail*, Vol.

Penalva Icher, E. (2008). Comment devenir légitimes? Le double rôle des syndicats dans le marché de l'investissement socialement responsable. *Revue de l'Institut de recherches économiques et sociales*, 57(2), 111-140.

Penalva-Icher, E. (2009). Le rôle des réseaux sociaux dans la création d'une activité financière. *Management & Avenir*, (7), 106-118.

Penalva-Icher, E. (2010). Amitié et régulation par les normes. *Revue française de sociologie*, 51(3), 519-544.

Penalva-Icher, E., Richard, C., Jeny-Cazavan, A., & Lazega, E. (2012). Banks as Masters of Debt, Cost Calculators and Risk-Sharing Mediators: A Discreet Regulatory Role Observed in French Public-Private Partnerships. In *Finance: The Discreet Regulator* (pp. 113-133). Palgrave Macmillan UK.

Penalva-Icher, E. (2012). How finance regulates trade union involvement in French SRI. In *Finance: The Discreet Regulator* (pp. 193-211). Palgrave Macmillan UK.

Penalva-Icher, É. (2016). Quand les structures relationnelles d'un marché financier disent sa responsabilité, in Chambost, I., Lenglet, M., & Tadjeddine, Y. (2015). La fabrique de la finance. *Villeneuve d'Ascq, Presses Universitaires du Septentrion*.

Penalva-Icher, É. (2016). La professionnalisation dans l'Investissement socialement responsable. Le cas des analystes extra-financiers. *Revue française de socio-Economie*, (1), 141-159.

Penalva-Icher, E., & Eloire, F. (2017). Networking in France. Is there a French School of Social Network Analysis?. *The American Sociologist*, 1-20.

Penalva, E., Agneessens, F., Comet, C., & Eloire, F. (2007). The formation of coalitions in a new market: The case of Socially Responsible Investment in France. Working paper, QMSS final conference, European Science Foundation, Prague.

Penalva-Icher, Elise et Lazega, E. (2013), "Remplacer l'Etat? Le travail stratégique et relationnel des entrepreneurs institutionnels promouvant les PPP en France", *Nouvelle Revue du Travail*, Vol. 2, <http://nrt.revues.org/859>

Penalva-Icher, Elise, Chrystelle Richard, Anne Cazavan-Jeny & Lazega, E. (2012), "Banks as Masters of Debt, Cost Calculators and Risk-Sharing Mediators: A Discreet regulatory Role Observed in French Public-Private Partnerships", in Isabelle Huault & Chrystelle Richard (eds), *Finance: The Discreet Regulator. How Financial Activities Shape and Transform the World*, London: Palgrave-Macmillan, Pages 113-133.

- Pina-Stranger, A. (2013). Processus entrepreneuriaux dans l'industrie des biotechs. *Le Libellio d'Aegis*, 9(1), 27-33.
- Pina-Stranger, A. (2012, October). Valuation Networks of Venture Capitalists. In *Embeddedness and Beyond: Do Sociological Theories Meet Economic Realities?*, Joint conference of ISA and ESA.
- Pina-Stranger, A. (2011). Réseaux de conseil et d'autorité dans les clusters de biotechnologies en France. *Revue française de socio-économie*, (1), 45-66.
- Pina-Stranger, A., & Lazega, E. (2011). Bringing personalized ties back in: Their added value for biotech entrepreneurs and venture capitalists interorganizational networks. *The Sociological Quarterly*, 52(2), 268-292.
- Pina-Stranger, A. (2009). Transfert technologique et processus collectif d'apprentissage dans l'industrie des biotechnologies en France. *Sociologie Santé*, 30, 27-49.
- Pina-Stranger, A., & Lazega, E. (2010). Inter-organisational collective learning: the case of biotechnology in France. *European journal of international management*, 4(6), 602-620.
- Piña-Stranger, A. (2010). La structure sociale de l'industrie des Biotechnologies en France: une étude des relations interorganisationnelles au niveau inter-individuel. *Redes. Revista hispana para el análisis de redes sociales*, 18.
- Piña-Stranger, Álvaro y E. Lazega (2011), "Redes de consejo en la industria biotecnológica en Francia", *REDES*, [http://revista-redes.rediris.es/html-vol19/vol19\\_10.htm](http://revista-redes.rediris.es/html-vol19/vol19_10.htm)
- Pina Stranger, A. (2011). *Apprentissage collectif à l'échelle inter-organisationnelle: Le cas des entrepreneurs en biotechnologie* (Doctoral dissertation, Paris 9).
- Pina-Stranger, Á., Sabaj Meruane, O., Toro Tengrove, P., & Matsuda Oteíza, K. (2013). Estrategias académicas de inserción científica: una propuesta metodológica para el estudio de las reivindicaciones epistémicas en los artículos de investigación. *INNOVAR. Revista de Ciencias Administrativas y Sociales*, 23(48).
- Rinaudo, J. D., Montginoul, M., Varanda, M., & Bento, S. (2012). Envisioning innovative groundwater regulation policies through scenario workshops in France and Portugal. *Irrigation and Drainage*, 61(S1), 65-74.
- Rouchier, Juliette, Lazega, E., Mounier, Lise (2007), "Articulation of hierarchy and networks as an evolving social structure", in T.Terano, H.Kita, H.Deguchi, K.Kijima (eds.), *Agent-Based Approaches in Economic and Social Complex Systems IV*, Springer. Pp. 97-104.
- Sabaj Meruane, O., González Vergara, C., & Pina-Stranger, Á. (2016). What We Still Don't Know About Peer Review. *Journal of Scholarly Publishing*, 47(2), 180-212.
- de la Rúa, A. D. F., & Comet, C. (2011). Réseaux personnels, réseaux sociaux. *Bulletin of Sociological Methodology/Bulletin de Méthodologie Sociologique*, 110(1), 5-10.

- Tranmer, Mark & E.Lazega (2015), "Multilevel Models for Multilevel Network Dependencies", in E.Lazega & T.Snijders (eds), *Multilevel Network Analysis: Theory, Methods and Applications*, Dordrecht: Springer
- Tubaro, Paola, Lazega, E. & Mounier, Lise (2008), "Further explorations of the spinning top model for the dynamics of advice networks and collective learning", in Marc Lecoutre et Pascal Lièvre (eds.), *Management et réseaux sociaux*, Londres, Hermès-Lavoisier
- Tubaro, Paola, Lazega, E., Lise Mounier, Tom Snijders (2016, forthcoming), "Dynamics of Advice-seeking Networks among Judges at the Commercial Court of Paris", in *Social Network Dynamics by Examples*, Edited by Tom A.B. Snijders & Christian E.G. Steglich, Cambridge University Press
- Varanda, M. (2005). La réorganisation du petit commerce en centre-ville. *Revue française de sociologie*, 46(2), 325-350.
- Varanda, Marta (2005), *La réorganisation du commerce d'un centre ville: résistance et obstacles à l'action collective*, Paris, L'Harmattan
- Varanda, M. P. (2007). Collective action in a group of small business owners: an analysis of social networks. *Análise Social*, 207-230.
- Varanda, M. P., & Carvalho, F. D. (2014). Information Transmission of a Policy Program: Models for the Optimal Detection of Key Players. *The Journal of Mathematical Sociology*, 38(4), 249-268.
- Varanda, M., Rego, R., Fontes, B., & Eichner, K. (2012). A análise de redes sociais no mundo lusófono: contributos para o conhecimento de uma comunidade científica em desenvolvimento. *Redes. Revista hispana para el análisis de redes sociales*, 22.
- Wang, Peng, Robins, Garry, Pattison, Philippa, Lazega, E. (2014), "Social selection models for multilevel networks", *Social Networks*, 35, 96-115
- Wang, Peng, Robins, Garry, Pattison, Philippa, Lazega, E. (2013), "Exponential random graph models for multilevel networks", *Social Networks*, 35: 96-115
- Žiberna, Aleš & Lazega, E. (2015), "Role sets and division of work at two levels of collective agency: The case of blockmodeling a multilevel (inter-individual and inter-organizational) network", in E.Lazega & T.Snijders (eds), *Multilevel Network Analysis: Theory, Methods and Applications*, Dordrecht: Springer